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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem vezetik be 2019-től az örökbefogadói díjat, 
ahogyan bejelentették?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy nemrégiben,  vitatott  körülmények  között  elfogadott  törvény szerint,  2020-tól  bevezetik  az
örökbefogadói díjat, mint új egészségbiztosítási pénzbeli ellátást, másrészt lehetővé teszik, hogy a
nevelőszülők a nevelt gyermekükre tekintettel is igénybe vegyék a GYED-et. Továbbá eltörlik az
örökbefogadói GYES felső korhatárát, így minden 18 év alatti gyermek esetében igénybe vehető
lesz  ez  a  fajta  juttatás.  Valamint  kibővítik  az  örökbefogadó szülőnek  is  járó  egyszeri  anyasági
támogatás igénybevételét. De mindezt csak 2020-tól.

Az  örökbefogadó  szülőknek,  nevelőszülőknek  járó  újabb  támogatási  formák  kedvezőek,
támogatandóak. Ugyanakkor nem értjük, hogy miért jelentette már be többször mindezt a kormány,
ha csak 2020-tól lépnek ezek a fontos intézkedések hatályba.

Ezzel a kormány semmibe veszi a gyermekek mindenek felett álló érdekét. Hiszen minden más
fontosabb  a  kormánynak,  mint  a  gyermekeket,  a  gyermeknevelést  végzők  szélesebb  körű
támogatásának minél előbbi bevezetése.

Az  MSZP azon  módosító  indítványát,  amely  2019-re  előre  hozná  ezen  kedvező  intézkedések
bevezetését, a Népjóléti Bizottság ülésén azzal utasította vissza a kormány képviselője, hogy ezek
nincsenek  a  költségvetésbe  betervezve.  Ez  azért  meglepő,  mert  feltehetően  a  gyermekek
otthonápolásának díja sem volt a költségvetésben, és azt mégis bevezetik, szerencsére. Ugyanakkor
az örökbefogadói díj ennél feltehetőleg jóval kevesebbe kerülne, mégsem lép hatályba jövő évtől.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

Miért nem vezetik be 2019-től az örökbefogadói díjat, amit bejelentettek? 



Ha  a  felesleges  presztízs  beruházásokra  van  pénz,  a  gyermekek  és  azok  őket  nevelők
támogatására miért nincs? 

Mennyibe kerül a fentebb felsorolt  intézkedések bevezetése éves  szinten? (Kérem az egyes
intézkedések szerint adja meg válaszát!)

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2018. december 18.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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